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Tijdens de behandeling van de kadernota 2021 heeft het CDA Nissewaard aandacht 
gevraagd voor het besturen in crisistijd. We zien nu een begroting voor ons met een 
keurig sluitend resultaat en een gunstig meerjarenperspectief. Dit resultaat is mede 
gebaseerd op de enorme positieve meevaller als gevolg van de verkoop van de 
aandelen Eneco dit jaar, en dat moeten we bij de beoordeling van deze begroting ook 
in ogenschouw nemen. Inmiddels is er al een beroep gedaan op deze Enecogelden 
door eenmalig ruim vijf miljoen te gebruiken voor het tekort dat was ontstaan bij de 
jeugdhulp en is een bedrag van ruim tien miljoen gebruikt om leningen te her structuren 
zodat we de wegvallende inkomsten uit dividend in volgende jaren kunnen opvangen. 
In het voorjaar heeft het CDA Nissewaard de degens gekruist met het college of het 
grote aantal PM posten in de perspectiefnota wel verantwoord was. De posten 
waaraan Enecogelden kunnen worden besteed staan wel benoemd, maar de 
bedragen zijn niet ingevuld en de beleidsvoornemens niet uitgewerkt. Wij gaan er 
vanuit dat het college de voltallige raad zal blijven betrekken bij de uitwerking wanneer 
dit aan de orde is! Kan het college bevestigen dat zij dit ook zullen doen? 
 
Maar dit meerjarenperspectief wordt natuurlijk ook omgeven door veel onzekerheid als 
gevolg van de ontwikkelingen rondom de coronacrisis. Het CDA Nissewaard heeft dit 
voorjaar een motie ingediend waarin gepleit werd voor het instellen van een 
coronafonds, te financieren vanuit de opbrengst verkoop aandelen Eneco. Het college 
heeft uiteindelijk besloten om een coronafonds van drie miljoen in te richten, waarin 
later nog eens twee miljoen afkomstig vanuit het rijk kon worden bijgeboekt. Het CDA 
Nissewaard denkt dat meer geld nodig is om alle gevolgen van de coronacrisis te 
kunnen gaan dekken en we zullen het college kritisch volgen op dit punt. Het is een 
misser dat er van de Enecogelden niets rechtstreeks naar de inwoners is gegaan. Dat 
zou bijvoorbeeld kunnen door de stadswerf weer ruimer toegankelijk te maken voor de 
inwoners. 
 
We erkennen dat besturen in crisistijd niet eenvoudig is. Toch vindt het CDA 
Nissewaard dat de gemeenteraad zijn kaderstellende en controlerende rol moet 
kunnen blijven uitoefenen en we dus niet te makkelijk met het label corona zaken door 
de besluitvorming heen moeten loodsen. 
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Het CDA constateert dat mede als gevolg van corona veel onderwerpen behandeld 
worden via schriftelijke voorleggers en digitale themabijeenkomsten waardoor de 
echte inhoudelijke discussie over een aantal voor Nissewaard belangrijke 
onderwerpen ontbreekt of beperkt gevoerd kan worden waardoor de besluitvorming 
door de inwoners niet meer te volgen is en de afstand inwoners – politiek wordt 
vergroot. Hier moeten we voor waken. 
 
Naast onze opmerkingen bij de behandeling van de begroting en de gemaakte 
beleidskeuzes past het ons ook om een compliment te maken aan de ambtelijke 
organisatie die ondanks corona, veelal vanuit huis, ervoor gezorgd heeft dat de 
gemeentelijke organisatie kon blijven draaien. 

 
Inhoudelijke reactie op de verschillende beleidsthema’s 
 
We zouden graag zien dat Thuis in de Wijk in een hogere versnelling wordt gebracht 
en daadwerkelijk een plek krijgt in de wijk dicht bij de burgers en niet centraal in het 
gemeentehuis. We zien in de begroting onvoldoende terug waar de financiële 
besparingen zijn die TidW moet opleveren. Kunt u aangeven in hoeverre die zijn 
bereikt? Voor het CDA is TidW een heel belangrijk onderwerp waar we ons de 
afgelopen jaren sterk voor hebben ingezet. We zien op dit punt te weinig vorderingen 
van het college en snappen ook niet goed dat juist in tijden van corona het belang 
hiervan onvoldoende lijkt te worden onderkent. Het CDA vraagt het college om ons 
voor het einde van het jaar te informeren of de beoogde besparingen behaald zijn 
dan wel nog gerealiseerd kunnen worden. 
 
Een ander punt in dit domein is de eenzaamheid die corona extra met zich meebrengt. 
Het is jammer om te constateren dat het budget wat voor de bestrijding van 
eenzaamheid in de begroting is opgenomen wordt verlaagd. Gelukkig is er voor dit 
thema wel voldoende aandacht in zowel het Interbestuurlijk Programma (IBP) en 
hebben we onlangs de “Elkaar Waard” week gehad, maar we hadden graag gezien 
dat dit bestemde geld op andere wijze zou worden besteed binnen dit thema. Deze 
eenzaamheidsproblematiek speelt zich niet alleen af bij ouderen, maar treft ook 
jongeren. En met de al oplopende tekorten in de Jeugdzorg is het verstandig om zo 
veel als mogelijk proberen te voorkomen dat ook jongeren door eenzaamheid in 
problemen komen. Daarvoor dienen wij een amendement in om de begroting op dit 
punt aan te passen.  
 
Verder missen we in de begroting een paragraaf waarin wordt aangegeven op welke 
manier de gemeente de uitvoering van de Wet Inburgering op gaat pakken die per 1 
juli 2021 overgaat naar de gemeente. Heeft het college voldoende voorbereidingen 
getroffen om deze taak uit te kunnen voeren? 
 

M.b.t. de aandacht voor ondernemers zijn we blij met de geboden steun vanuit het 
coronafonds om bedrijven te steunen in deze lastige tijd. Maar we moeten ook verder 
kijken en zouden graag een verdere concretisering van de opgestelde economische 
visie voor Nissewaard horen.  
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Werkgelegenheid op het eiland is een belangrijk thema en daar moeten wij ons als 
gemeente voor blijven inzetten. Alle ondernemers moeten we faciliteren met snel 
internet, een goede bereikbaarheid en concurrerende OZB-tarieven.  
Het CDA vraagt zich af hoe het staat met de mogelijkheden voor uitbreiding van de 

werkgelegenheid? Wordt er nog gewerkt aan een zorgcluster bij het ziekenhuis en 

metrostation Centrum zoals vermeld in Nissewaard 2040? 

 

Tot slot vraagt het CDA Nissewaard blijvend aandacht voor betaalbare huur- en 

koopwoningen binnen de grenzen van onze gemeente. Door middel van de 

starterslening en de samenwerking met omliggende gemeenten, geven we een 

positieve impuls, maar blijft de situatie vooralsnog zorgelijk en moeten we blijven kijken 

naar mogelijk andere oplossingen die bijdragen om dit probleem op te lossen.  

 

Dank. 

 

Fractie CDA Nissewaard 

 

Pieter Verhoog 

Daan van der Pols 


